
Pôsobenie komisie 
finančnej,regionálneho rozvoja a ochrany 

majetku ku dňu 28.10.2019 
 

Úvodné stretnutie komisie sa uskutočnilo 30.03.2019, ktorej sa zúčastnili -          
predsedkyňa komisie Ing. Katarína Poliaková, Petra Jurečková, Ing. Iveta Niňajová a Bc.            
Pavel Baráni. Nezúčastnení -Matej Mikuláš podľa dohody bude konzultovať zmluvy na           
diaľku. Ľudmila Kráľová je otvorená konzultáciám k rozpočtu. Cieľom prvého stretnutia           
bolo definovanie cieľov komisie, objasnenie väzieb v obci, definovanie silných a slabých            
stránok obce. 

Každé ďalšie stretnutie komisie bolo zvolávané pozvánkou v dostatočnom časovom          
predstihu. 

 
Vzhľadom na to,že komisia je roztrieštená, mojím rozhodnutím bolo ,už od počiatku            

fungovania, realizovať ďalšie stretnutia len s členmi,ktorých sa aktuálna téma týka.           
Celkovo sa zrealizovalo 9 oficiálnych stretnutí komisie. 
 
Moja koncoročná  správa teda bude rozdelená  na tri časti 
 

Sekcia Finančná komisia 
Stretnutia som realizovala s Bc. Baránim a ekonómkou obce Ing. Kráľovou.  

 
Výsledkom konzultácií je, že v budúcom roku budeme sledovať plnenie rozpočtu           

minimálne na polročnej báze a zároveň odporúčame aby sa rozpočet na budúci rok (2020)              
schvaľoval až po dostatočnom porozumení položiek členmi zastupiteľstva 
- trváme na dotačnej schéme financovania organizácii pod obcou - zabezpečí sa            
transparentnosť a motivácia spravovať si zdroje u seba efektívne, po prečerpaní si musí             
organizácia hľadať svoje zdroje - preto organizácie musia v októbri predložiť požiadavky            
na budúci rok.  Následne komisia môže schváliť v plnom rozsahu alebo s úpravami. 
- nutnosť priebežného výberu dane z ubytovania a kontrola- následná reinvestícia do            
rozvoja v obci a podpora ubytovateľov 
- projekty financované cez NFP alebo iné zdroje - kontrola a zasadnutie komisií -              
eliminácia dodatočných nákladov na dielo a efektívnosť vykonaných prác (dielo Kultúrny           
dom) 
- premietnutie zvyšovania miezd do programového rozpočtu 
- zníženie zadlženosti DSS, personálna otázka a kvalita služieb - trvám na minimálne             
polročnej kontrole kvality služieb prostredníctvom anonymných dotazníkov pre        
zamestnancov aj ubytovaných 
- zníženie strát v MŠ a ŠJ - dotazníkový prieskum spokojnosti služieb 

Sekcia Ochrana majetku 
Stretnutia som realizovala s JUDr.Matejom Mikulášom a Bc. Baránim 



 
Cieľom na tento rok bolo porozumieť väzbám medzi jednotlivými organizáciami, získať info 
o uzatvorených zmluvách.. 
Cieľ na prvý kvartál roka 2020 je stretnutie zástupcov  urbáru ZP, PS Luhy,obce a PD 
Lipt.Mikuláš. 
Avšak urgentný stav, ktorý nastal pri výstavbe IBV ma utvrdil,že je potrebné neodkladne 
vykonať tri zásadné veci: 
1.pozvať p.Madudu ako hlavného developera a obyvateľov rozostavaných domov (nielen 
IBV) a objasniť im aj záväzky vyplývajúce z výstavby napr.čistenie ciest 
2.odmietame akceptovať fakt, že kvôli novej výstavbe sa ničí obecný majetok 
(cesta,obrubníky,..) a aj majetok občanov..treba neodkladne vykonať opatrenia -cesta cez 
potoček 
3. zmena územného plánu resp.dodatok,kde bude špecifikovaný typ novostavieb, aby sa 
tak zachovala približná architektúra a vizuál obce 

Sekcia Regionálneho rozvoja 
Stretnutia som realizovala s Petrou Jurečkovou a Ing.Ivetou Niňajovou. Veľmi často boli na 
stretnutia pozývaní aj externí odborníci vo svojich oblastiach - Andrej Medľa za OOCR 
Liptov, Lucia Jurečková - podnikanie v službách cestovného ruchu, Zuzana Kaliská za 
prírodný turizmus, Marián Ligda OZ White dog, Vladimír Moravčík - poslanec Banskej 
Bystrice a Majster sveta v Thai boxe ( Dracula gym v BB - šport zóna) 
 
Dospeli sme k záveru, že jediným rozvojovým dokumentom v obci je Spoločný program             
hospodárskeho a sociálneho rozvoja obcí Horného Liptova do roku 2022 . Tento            
dokument je vypracovaný v súlade so zákonom, no je nedostatočný pre rozvoj obce v              
zmysle krokov zabezpečujúcich plnenie rozvoja. Dovoľte mi priblížiť podstatné body, ktoré           
doposiaľ neboli naplnené. 
 

PHSR obce vyhodnotenie - nenaplnené kroky do roku 2019 
 

- Zachovanie dobovej výstavby a ochrana majetku obce a jej obyvateľov (náš návrh -             
nutná úprava Územného plánu, kde bude jasne definovaný typ stavieb a úpravy,            
ktoré umožňuje stavebný zákon) 

- Vybudovanie infocentra a tvorba informačných materiálov a tabúľ ( náš návrh -            
financovanie je možné cez dotačné schémy Klastra a vypracovanie veľkej časti v            
roku 2020) 

- Vybudovanie námestia (náš návrh - vybudovanie námestia spolu s detským          
ihriskom a prepojením na včelnicu a záhradu M.Rúfusa ( využitie NFP EÚ resp.             
štátu, vyhlásenie architektonickej súťaže) 

- Posilnenie personálnej otázky v oblasti projektového manažmentu (náš návrh -          
osoba na čiastočný úväzok prípadne dohodár  
 

Investičné akcie nenaplnené do roku 2019  
- Zvýšenie kapacity MŠ ( náš návrh - v roku 2020 prebehne nový konkurz na              

riaditeľku MŠ a v nadväznosti na ukončenie konkurzu by bolo reálne dať vypracovať             
projektovú dokumentáciu na rozšírenie MŠ) 



- Zameranie na rozvoj regionálny a revitalizáciu prostredia ( náš návrh - nikde nie je              
nepopísané ako,s kým, koľko to bude stáť,pre koho,...- preto vzniká Dokument           
akčný plán rozvoja obce 

- Rekonštrukcia sociálnych a obslužných zariadení v telocvični a regeneračná linka          
(náš návrh - projekt telocvične ako celku, ktorého cieľom je diverzifikácia príjmu            
obce - podnikateľský subjekt obce s novovytvorenými pracovnými miestami.         
(Kapitola -zvýšenie zamestnanosti a lepšie podnikateľské prostredie)). 

- Infraštruktúra CR v obci ( náš návrh - rozvoj šport.areálu,LS          
Opalisko,zasnežovanie s osvetlením bežeckého areálu, vybudovanie lesných       
trás,rozvoj agroturistiky a prírodného turizmu, cukráreň, širšia ponuka služieb v          
obci, infocentrum,..) 

- Zlepšiť kvalitu spoločenského života v obci, zlepšiť znalosti územia a posilniť pocit            
hrdosti, podporiť spoluprácu ľudí ,zlepšiť medziľudské vzťahy ( Kapitola - podpora           
rozvoja občianskej spoločnosti) - nie je uvedené riešenie - ako, s kým, cieľ???? / (               
náš návrh vytvorenie Epicentra športu, kultúry a zábavy v obci) 

- Recyklácia ( doplácame - ako znížiť náklady = náš návrh -inšpirácia v Ponitrí -              
úroveň recyklácie je 43 percent  

- pasenie lúk prípadné mulčovanie (náš návrh - spolupráca s PD Liptovský Mikuláš a             
PS Luhy) 

 

Tri cesty našej aktivity  
 
– Administratívna (podklady,dotácie,články do novín, facebook fanpage,dokumenty       
vyššieho významu - akčný plán rozvoja) - celkový počet odpracovaných hodín 42  
- Vytvorenie Epicentra športu, kultúry a zábavy – cieľom je vytvoriť priestor pre všetky              
vekové kategórie a záujmové skupiny, prezentovať aktívnou formou udalosti v obci s            
možnosťou sledovania štatistík a odozvy,realizovať nové podujatia. Vytvoriť prostredie,kde         
ľudia budú vedieť,že ich nápad bude vypočutý aj zrealizovaný. Vrátim sa k článku v              
Porubských novinách - chceme byť zdrojom energie pre všetkých 
- Projektový manažment – identifikovanie silných stránok, tvorba dokumentov, aktívne          
stretávanie s jednotlivými záujmovými skupinami, podnikateľmi v obci,budovanie        
medziregionálnych partnerstiev 
 

Čo sme doteraz realizovali 
1. stretnutie LK opalisko 
2. stretnutie obec /starosta – jeho projekty (detské ihrisko dole,ihrisko         

novostavby,námestičko, zasnežovanie tratí) 
3. stretnutie – kultúrna komisia ( kalendár akcií,vytypovanie silných akcií) 
4. stretnutie Marian Ligda,Rado Bohuš – projekt imobilní, športová nadstavba starého          

ihriska,možná spolupráca,peniaze do obce aj urbáru) 
5. stretnutie David lezec- nadstavba športovísk,možná spolupráca 
6. stretnutie Michal Barbier - freerunner,Vladimír Moravčík - BB thai boxer Dracula           

gym, Ivan Farbák - profesionálny letec - asociácia letcov SR a ČR ,Marián Ligda              
-reprezentant SR v parahokeji, Slovenská lyžiarska asociácia ...dopyt po         
športoviskách 

7. stretnutie Zuzana Kaliská – prírodný turizmus,bylinné tracky, zaprášené lesné         
cesty,divočina, vedenie mládeže k prírode 



8. stretnutie s pani Bartkovou z OOCR 
9. založenie Epicentra 
10. udalosti realizované našou komisiou- Deň Zeme v spolupráci s Envipack, KuUl,           

Múzeom ochrany prírody a jaskyniarstva, a obcou. Hýb sa po novom v spolupráci             
s obcou, Michalom Barbierom, Vandou Gallovou, Paulínou Didekovou, Luciou         
Kellovskou a Peterom Jurečkom. 

 
 
 

Čaká nás v prvom polroku 2020 - stretnutie bežci,pán Mašlonka,ubytovatelia a nadšenci            
Závažnej Poruby. Vstup do Klastra Liptov.  
 
 
Identifikovaný produkt obce, ktorým sa môžem uchádzať o priazen občana aj           
turistu: 

● Tichý turizmus (lesné cesty,sprievodca, turistické trasy, bežecké trasy,         
cyklotrasy,oddychové zóny,...) 

 
● Znovuoživenie Areálu telesného pohybu Mateja Staroňa. Scelenie, zveľadenie         

a pozdvihnutie existujúcich športovísk na vyššiu úroveň - vytvorenie zázemia          
pre športovcov a napojenie rehabilitačných aktivít na športoviská.  

 
Hodnotenie komisie písané predsedkyňou Ing. Katarínou Poliakovou 


